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EGYESÜLETI HÍREK 

A Híradástechnikai Tudományos Egyesület Vezetőségválasztó 
Ünnepi Küldött Közgyűlése 

Egyesületünk 1970. évi közgyűlésén megválasztott elnök
ségének és tisztségviselőinek mandátuma lejárt és így 1974. 
március 28-án, az alapszabálynak megfelelően sor került a 
vezetőségválasztó küldött közgyűlés összehívására. Ezt meg
előzően, folyó évi február—márciusban a szakosztályok 
— titkos szavazással — megválasztották új vezetőségüket. 
A közgyűlésen, az elnökség tagjai mellett — mint küldöttek, 
részt vettek a szakosztályok új vezetőségének és az Ifjúsági 
Bizottságnak múlt év novemberébén megválasztott tagjai. 

A közgyűlést ünnepivé avatta egyesületünk fennállásának 
25. évfordulója. 

Az ünnepi közgyűlésen — amelynek díszelnöke Asztalos 
Lajos kohó- és gépipari miniszterhelyettes volt — Dr. Barta 
István akadémikus, a H T E elnöke elnökölt. A közgyűlés 
elnökségében helyet foglalt dr. Yalkó Endre, az MTESZ 
főtitkára, Philip Miklós, az MTESZ főtitkárhelyettese és 
Susánszky László, a H T E főtitkára. 

Az elnök megnyitója után került sor Súsánszky Lászlónak, 
az egyesület alapító tagjának ünnepi előadására. Ebben tör
téneti á t tekintést adott a H T E megalakulásának előzményei
ről, melynek szálai az 1920-as évekre nyúlnak vissza, az 
MTESZ keretében önálló egyesületté alakulásáról és az egyesü
letnek az azóta eltelt 25 év alatt végzett munkásságáról. Ez 
a 25 év mind a műszaki-tudományos, mind a társadalmi 
munka szerepe tekintetében történelmi jelentőségű negyed
évszázad volt. 

Az előadást a közgyűlés nagy érdeklődéssel kísérte, rend
kívül értékes tudomány-történeti dokumentumnak minősí
tette és elhatározta nyomtatásban való kiadását. 

Az ünnepi előadás u tán került sor az 1973. évi Puskás 
Tivadar Emlékérmek, a Pollák-Virág Dijak, a Diplomaterv-
és Szakdolgozat Pályázatok díjainak átadására. A kitüntetet
tekről és díjazottakról folyóiratunk más helyén szólunk. 

Ezután a közgyűlés meghallgatta az írásban korábban 
kiküldött főtitkári beszámoló szóbeli kiegészítését, amelyben 
Susánszky László ismertette az egyesület 1974. évi munka
tervének elkészültét, majd részletesen foglalkozott az egyesü
let vidéki szervezeteinek működésével, az új vezetőségnek 
ezzel kapcsolatos feladataival és további vidéki szervezetek 
létrehozása kérdéseivel. 

Sok más között a főtitkár rámuta to t t arra, hogy az egyesü
let kiadásainak fedezésénél, nagymértékben a jogi személy 
tagvállalatok által befizetett hozzájárulásokra, a jogi tag
díjakra támaszkodik. Felkérte az érintett vállalatokat, hogy 
hozzájárulásaik összegének megállapításánál vegyék figye
lembe vállalatuk időközben bekövetkezett fejlődését és lehe
tőleg ennek arányában — a rendelkezések szabta kereteken 
belül — emeljék hozzájárulásukat. 

Az egyéni tagdíjaknál az a helyzet állt elő, hogy egy tag 
130 Ft átlagos költségével szemben az évi tagdíj mindössze 
60 F t volt. Az egyesület Végrehajtó Bizottsága ezt a feszült
séget az éves tagdíjnak 100 Ft-ra való emelésével enyhítette 
azzal, hogy aki már korábban befizette 1974. évi tagdíját, 
annak különbözetet nem kell fizetnie. 

A Számvizsgáló Bizottság jelentésében Karácsony Dezső, 
a bizottság elnöke arról számolt be, hogy az egyesület 1973. 
évi pénzgazdálkodása szolid és kiegyensúlyozott volt, majd 
Nádas Tibor, a Műszaki-Tudományos Bizottság elnöke az 
alapszabályok kiegészítésére terjesztett be javaslatot. A k i 
egészítések egyesületi tiszteletbeli elnöki és főtitkárhelyettesi 
tisztség rendszeresítésére és a Szabványosítási és Minőség
ügyi Tudományos Bizottság létrehozására irányultak. 

A beszámolók és javaslatok u tán a közgyűlés megválasztot
ta a Jelölő Bizottságot dr. Izsák Miklós vezetésével és a 
Szavazatszedő Bizottságot dr. Gosztony Géza vezetésével, 
majd vi tá t folytatott a beszámolókról és a javaslatokról. 

A vita során a közgyűlés egyebek között foglalkozott az 
ifjú szakembereknek a társadalmi munkába való bevonásának 
kérdéseivel. Jóváhagyólag tudomásul vette az egyesület 

Ifjúsági Bizottságának megalakítását és körvonalazta á meg
választandó egyesületi vezetőség ezzel kapcsolatos feladatait, 
majd megvitatta az egyesület további társadalmi műszaki
tudományos tevékenységének fő irányvonalait. 

A vita után a közgyűlés egyhangúlag elfogadta a főtitkári 
beszámolót, a Számvizsgáló Bizottság jelentését és az alap
szabály kiegészítésére tett javaslatokat, a vezetőségnek meg
adta a felmentést és a közgyűlés további vezetésére Zotter 
Ferencet kérte fel, majd titkos szavazással 73 elnökségi és 25 
tiszteletbeli elnökségi tagot választott. 

Az egyesületi tisztségviselők választásának előkészítésére 
a közgyűlés, dr. Sárközy Géza vezetésével, jelölő bizottságot 
választott, majd határozati javaslatokat fogadott el, amelyek 
közül kiemeljük a következőket: 

— A közgyűlés jóváhagyja az Ifjúsági Bizottság meg
alakítását és felhívja az egyesület Vezetőségét, hogy 
kísérje figyelemmel és tervszerűen támogassa a fiatal 
szakembereknek az egyesületi munkába, különöskép
pen az egyesületi szakosztályok munkájába való ered
ményes bekapcsolódását. 

— Az egyesület továbbra is tevékenyen vegyen részt az 
elektronikai és ezeri belül a híradástechnikai és vá
kuumipart érintő hosszú és középtávú tervkoncepciók, 
célprogramok, távlati kutatási és fejlesztési tervek 
széles körű társadalmi ismertetésében és szükség szerint 
dolgozzon k i javaslatokat az illetékes szervek részére. 

E tevékenysége során kiemelten foglalkozzék 
— a hazai alkatrészellátás problémáinak megoldási 

módozataival; 
— a gyártmányok megbízhatóságának és minőségének; 

és " 
— a technológiák és konstrukciók tökéletesítésének 

kérdéseivel. 

Zotter Ferenc zárószavaiban ^köszönetet mondott az egyesü
let felmentett vezetőségének 4 évi áldozatos munkásságáért, 
az egyesületi Titkárság dolgozóinak a közgyűlés kifogástalan 
előkészítéséért és a gyűlést berekesztette. 

Az egyesület új elnöksége f. évi április hó 18-án ült össze 
a tisztségviselők megválasztására. Az ülésen az elnöki tisztet 
Zotter Ferenc töltötte be, aki bevezető szavaiban méltatta a 
leköszönt vezetőségnek az elmúlt választási időszakban vég
zett eredményes munkásságát. 

A bevezető szavakat követően dr. Sárközi) Géza előter
jesztette a jelölő bizottság jelentését és a jelöltek listáját, 
amelyet az elnökség egyhangúan elfogadott. 

A titkos szavazással lefolytatott választás eredményekép
pen az egyesület új vezetősége a következő: 

Tiszteletbeli elnök: dr. Barta István. 
Elnök: Komporday Aurél. 
Alelnökök: Demeter Béla, Dienes Béla, Kincses István, 

Susánszky László, dr. Szita Jánosné, dr. Váradi Imre. 
Főti tkár : dr. Almássy György. 
Főtitkárhelyettes: Mérey Imréné. 
Titkárok: dr. Kormány Teréz, Pogány Károly, S. Tóth 

Ferenc. 
A Híradástechnika folyóirat felelős szerkesztője: Boglár 

Gyula. 
Fent felsoroltak a Végrehajtó Bizottságnak hivatalból 

tagjai. 
A Végrehajtó Bizottság további tagjai: dr. Csibi Sándor, 

dr. Csurgay Árpád, Frischmann Gábor, dr. Gazda Tamás, 
dr. Gál József, dr. Géher Károly, dr. Gosztony Géza, Göblös 
János, Heckenast Gábor, Iklódy Gábor, Kocsis Miklós, Köteles 
Zoltán, Köveskuty Lajos, Láng Géza, Szegedi Vargha László, 
Szerdahelyi György, Szőnyi István, dr. Villányi Ottó. 

A Fegyelmi Bizottság vezetője: dr. Izsák Miklós. 
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HTE KÖZGYŰLÉS 

A Számvizsgáló Bizottság vezetője: Karácsony Dezső, 
A tudományos bizottságok vezetői: 

Műszaki Tudományos Bizottság: dr. Villányi Ottó. 
Oktatási Bizottság: dr. Házmán István. 
Külföldi Kapcsolatok Bizottsága: dr. Géher Károly. 
Műszaki Propaganda és Köhyvbizottság: Hermán Ákos. 
Külkereskedelmi Bizottság: Czeglédy György. 
Ifjúsági Bizottság: Balogh Dezső. 
Szabványosítási és Minőségügyi Bizottság: Nádas Tibor. 

A vezetőség megválasztása u tán Komporday Aurél kö
szönetet mondott az elnökség bizalmáért, mellyel őt elnökké 
választotta, méltat ta elődjének, dr. Barta Istvánnak, a H T E 
elnöki tisztében kifejtett két évtizedes értékes munkásságát. 
Ezu tán rámutatot t — többek között — arra, hogy a híradás
technika a népgázdaság kiemelt iparága és ez fokozott kötele
zettségeket ró az egyesület társadalmi műszaki-tudományos 
munkásságára, melynek keretein belül jelentős segítséget kell 
nyújtania a vállalatok számára, sokrétű szakmai problémáik 
megoldásában. 

Dr. Almássy György főtitkár az újonnan megválasztott 
tisztikar nevében megköszönte az irántuk megnyilvánult b i 

zalmat. .Az előttünk álló 4 éves időszakban — mondotta — 
számos fontos feladat vár az egyesületre. Ezek közül k i 
emelte az V. ötéves terv kidolgozásának befejező szakaszával, 
majd a terv végrehajtásával kapcsolatban az egyesületre 
háruló feladatokat, melyeket egyrészt a központi elképzelé
seknek társadalmi szinten való ismertetése, másrészt a tá r 
sadalmi fórumok értékes észrevételeinek az illetékes kor
mányzati és vállalati szervekhez való visszacsatolása jelenti. 

Az előző vezetőség által 1974. évre kidolgozott egyesületi 
munkaterv végrehajtását az új tisztikar magára nézve köte
lezőnek tekinti . A munka során nagymértékben támaszkodni 
fog a szakosztályokra és a tudományos bizottságokra és 
szorosabbra fogja fűzni a társegyesületekkel való együtt
működést. iStagy súlyt helyez arra és elő akarja mozdítani, 
hogy az idősebbek átadják tapasztalataikat a fiatalabbaknak, 
mert a két generáció egymás iránti kölcsönös bizalma és 
együttműködése az egyesületi munka fellendítésének feltét
len követelménye. 

Ezután az elnök az ülést berekesztette és bejelentette, 
hogy a Végrehajtó Bizottság első ülését május hó első felé
ben hívja össze. 


